

Dansk Cyklistforbund, Hillerød afdeling,
Referat fra bestyrelsesmøde 9. april 2025

Deltagere: Hanne, Leni, Henrik, Ole, Jesper. Afbud: Mads Emil, Patrick

1. Referent

Jesper blev valgt til referent.

2. Referat fra sidst (19/2)

Referatet blev godkendt.

3. Evaluering af generalforsamling

Der var 5 medlemmer ud over bestyrelsen, men vi havde heller ikke lavet større annoncering. Der var god diskussion, og medlemmerne var glade og tilfredse. Det blev foreslået, at bestyrelsen arbejder videre med:

- Forkert placerede og manglende ramper – kan både meldes ind via Borgertip og tages op ifm. en cykeltur med forvaltningen
- Brugen af Borgertip (kan testes ovenfor)
- At få kommunen til at engagere sig i børnehavekampagnen "Vi kan cykle" – denne tager vi op på næste møde

Ole skal huske at slette Mads som suppleant på vores hjemmeside.

4. Nyt fra ABT-udvalget

Der er et enkelt punkt fra referatet fra 3. april, der er interessant: Punkt 4 om cykelsti langs Overdrevsvejen. Det drejer sig om strækningen fra Lyngvejen og til rundkørslen ved Favrholm Stationsvej. Der mangler en aftale om stitraceet, og om den kan indgå i et supercykelstinet. COWI laver skitseprojekt. Juni 25 skal der foreligge et projektforslag. Forvaltningen vil aftale finansiering med Vejdirektoratet. Vi følger projektet.

5. Cykelkatalog

Lis har sendt kataloget, og Ole har lagt det på vores hjemmeside. Hanne rundsender til alle medlemmer. Vi får trykt 200 eksemplarer hos Cyklistforbundet. Vi skal lægge nogen i Frivilligcenteret og på biblioteket.

6. Klimahandledag. Den 1. cykeltur

Klimahandledagen er 24. april. Henrik har prøvecyklet turen. Vi har en bod sammen med Streetlab fra 15:30, hvor Hanne og Henrik står – evt. sammen med Leni. Cykelturen starter 17:30. Vi genbruger plakater fra sidste år (Hanne har dem). Hanne er blevet kontaktet af Kristine Birgitte Naalkjær fra Hillerød Kommune om mulighed for pressekontakt. Hanne sender teksten for cykelturen til Nanna fra biblioteket, så den kan komme med i oversigten over arrangementer. Vi opretter den også på klimahandledag.dk.

7. Borgermøde om grøn mobilitet og mindre trængsel

Henrik deltog i borgermødet. Der var en del deltagere, men ikke helt fuldt. Mange fra byrådet, lokalrådet og diverse organisationer. Der var en oplæg om forslag til strategi, som var til diskussion. Et centralt element i strategien er en opdeling af byen i 3 zoner, med en gå-zone inderst, en cykel-zone udenom og en bil-zone yderst. Det man gerne vil undgå er gennemkørende trafik i bymidten, men der er ikke nogen god løsning på det endnu.

8. Forårsmøde i Cyklistforbundet

Mødet var 22. marts i Odense. Hanne deltog. Der blev diskuteret forslag til vedtægtsændringer, herunder om der skulle være maksimumgrænser for hvor længe man

kunne være medlem af hovedbestyrelsen, og reglerne for hvem der kan vælges. Der var ingen konsensus. Inger Plum fra Gladsaxe fortalte, at de vil åbne et cyklotek, hvor man kan låne en cykel. Der var en del om, hvad vi kan gøre ifm. det kommende kommunalvalg. Hanne har rundsendt mail med links til materiale. Landsmødet bliver holdt i Fredericia.

Cyklistforbundet har fået nogle midler fra Nordeafonden til at lave cykellegekorps, som skal lave noget ½ dag om måneden for børnehave- og indskolingsbørn. Hanne kunne godt tænke sig, at vi bliver deltagerkommune til næste år. Det vil kræve, at vi kan få nogle nye frivillige med. Vi kan også prøve at aktivere kommunen. Vi sætter det på dagsordenen på næste møde.

9. Hillerød station

Der er to mulige løsninger i spil: En minimumsløsning med en tunnel under de nye spor, og en fremtidssikringsløsning, hvor der også er en bro hen over med elevator i begge sider. Det der nu er i spil er at droppe tunnelen og kun lave en bro. Set med cyklistøjne er det stadig en dårlig løsning at lave gennemkøringen, fordi det forringer adgangen fra vestsiden betydeligt. Hanne og Henrik ser på evt. at skrive et indlæg.

10. Arrangement for nye borgere i kommunen

Det er 8. maj fra 17-18:30. Vi får snarest at vide, om der er plads til os i arrangementet. Vi kan lave en præsentation og evt. uddele hvervefoldere og turkataloger. Leni kan godt deltage på dagen. Vi kan alternativt høre Lokalrådet, om de vil uddele vores turkataloger.

11. Lokalplan 480. Villaer ud til Salpetermosestien

Hanne har svaret på lokalplan 480, at der ikke bør gøres plads til 3 villaer ud til Salpetermosestien, men den er nu alligevel vedtaget.

12. Evt.

Hanne forslag, at når vi har et høringssvar eller lignende, så sender vi det til Ole til at lægge på vores hjemmeside. Så har vi det også som input til årsberetningen.

13. Næste møde

Mandag den 2. juni.